
P R O T O K Ó Ł Nr4/2022 

z odbytego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej 
i Porządku Publicznego w dniu 18 sierpnia 2022 r. 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800 a zakończono o godz. II05 

Obecność komisji - lista obecności w załączeniu. 
/Zał. Prot. Nr 1/ 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pani Bożena Skiba 
3. Pan Piotr Szmidt 
4. Pani Ewelina Droździel-Szykuła 
5. Pan Krzysztof Kuźma 
6. Pani Magdalena Galant 
7. Pani Ewa Nogas 

- Wójt Gminy Adamów 
- Przewodnicząca Rady Gminy Adamów 
- Sekretarz Gminy Adamów 
- Skarbnik Gminy Adamów 
- p.o. Kierownika Centrum Integracji Społecznej w Jacni 
- Pracownik Urzędu Gminy Adamów 
- Pracownik Urzędu Gminy Adamów 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie ąuorum, 

2. Przyjęcie porządku obrad, 

3. Dyskusja nad regulaminem w/s udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 
budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, 

4. Sprawy różne, 

5. Sporządzenie protokołu z posiedzenia, 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

Przed rozpoczęciem posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Adamów na wniosek radnego Jacka 
Kuryło przedstawiciel firmy K.S.M. Media Karol Szałacha przedstawił ofertę budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków, udzielił niezbędnych informacji oraz odpowiedział 
na zadane pytania. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad.l. Pan Przewodniczący Komisji Tomasz Michałuszko - dokonał otwarcia posiedzenia Komisji 
Oświaty Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady 
GminyAdamów. 
Powitał radnych oraz osoby uczestniczące w posiedzeniu. 
Następnie stwierdził, że na stan 5 członków Komisji, obecnych jest 5 co stanowi niezbędne 

ąuorum. 

Ad.2. Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia. 
Komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 
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Głosowanie: 
(za głosowało 5 wstrzymało się 0 przeciw 0) 

Ad.3. Przed przystąpieniem do dyskusji w sprawie ustalenia regulaminu, Dariusz Szykuła- Wójt 
Gminy Adamów zaproponował, aby z puli środków przeznaczonych na przydomowe oczyszczalnie 
ścieków wybudować dwa takie obiekty technologiczne dla budynków Gminy, przy chacie rybaka-
obok zbiornika wodnego, oraz przy Centrum Integracji Społecznej w Jacni. Wójt zaznaczył, 
że powstanie tychże oczyszczalni jest zasadne z uwagi na duże koszty, jakie ponosi Gmina za 
wywóz nieczystości z tych miejsc. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek Wójta. 
Skarbnik Gminy oraz Wójt Gminy zaproponowali podjęcie dyskusji w sprawie ustalenia 
regulaminu dotyczącego udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Podczas dyskusji w przedmiotowej sprawie najwięcej niejasności wzbudził zapis § 2 ust. 3 
stanowiący, że „Dotacja celowa może zostać udzielona osobom fizycznym nieprowadzącym 
działalności gospodarczej i agroturystycznej w miejscu budowy przydomowej oczyszczalni przez 
co, należy rozumieć, że w miejscu jej realizacji nie może być wykonana, jak również 
zarejestrowana działalność gospodarcza i agroturystyczna, a budynek przeznaczony jest wyłącznie 
do celów mieszkaniowych". Swoje wątpliwości co do tak sformułowanego zapisu szczególnie 
wyrażał radny Dariusz Sołtys, postulując, aby wszystkich mieszkańców Gminy traktować 
jednakowo, bez względu na to. czy prowadzą oni działalność gospodarczą, czy też są osobami 
fizycznymi. 
Po dyskusji z powyższego zapisu zaproponowano wykreślić sformułowanie ,jak również 
zarejestrowana" 
W głosowaniu jawnym wszystkich obecnych członków Komisji Stałych Rady Gminy Adamów 
(za 8, przeciw 1, wstrzymało się 3), przyjęto wykreślenie powyższego fragmentu ustępu 3. 
W dalszej części posiedzenia jednogłośnie ustalono, aby do rzeczonego § 2 ust. 1 dodać pkt 3 
w brzmieniu „właściciel posiadający kilka nieruchomości na terenie gminy Adamów może 
otrzymać dotację tylko na jedną z nich" 
Ustalono również, że: 

a) nabór wniosków odbędzie się w styczniu 2023 r. 
b) realizacja projektu zakończy się w roku 2023. 

Zaopiniowano również, aby w regulaminie zawrzeć datę dzienną rozpoczęcia przyjmowania 
wniosków, a przed wniesieniem projektu uchwały z regulaminem do porządku obrad sesji 
skonsultować go pod względem formalno-prawnym z organem nadzoru. 

Ad.4. Radny Jacek Kuryło przedstawił petycję w sprawie Utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy 
Adamów. Radny zaznaczył, że jako przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji przed 
przystąpieniem do samego procesu kontroli petycji pod względem formalnym, tj. dokonania 
analizy, czy spełnia ona wymagania opisane w art. 4 ustawy o petycjach, chciałby zapoznać 
się z opinią poszczególnych Komisji Stałych Rady Gminy Adamów, czy istnieje potrzeba 
utworzenia tego typu instytucji. 
Radny Kuryło objaśnił również zasady funkcjonowania Młodzieżowej Rady Gminy, wyboru 
jej członków, wyboru opiekuna Rady itp. 
Po analizie Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego 
wskazała, że młodzież z terenu gminy nigdy nie zgłaszała potrzeby utworzenia Młodzieżowej Rady. 
Z uwagi na powyższe w ocenie Komisji tego typu inicjatywa nie jest obecnie konieczna. Jednakże 
w chwili zgłoszenia wniosku przez zainteresowane środowiska z terenu gminy Adamów 
przedmiotowa inicjatywa zasługuje na rozpatrzenie. 
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Odczytano pismo złożone przez stowarzyszenie „Bitwa pod Komarowem" w sprawie wsparcia 
finansowego budowy pomnika upamiętniającej bitwę roku 1920 w Wolicy Sniatyckiej. 
W związku z trudną sytuacją finansową gminy Adamów, Komisja Rewizyjna negatywnie 
zaopiniowała powyższy wniosek. 

W dalszej części posiedzenia odczytano pismo Uczniowskiego Klubu Sportowego „Sorga" z prośbą 
o wsparcie finansowe w przygotowaniu mieszkańców gminy Adamów reprezentujących Polskę 
na Mistrzostwach Europy w Sumo. 
Z racji, iż sumici są mieszkańcami gminy i od lat godnie ją reprezentują, ustalono wysokość 
wsparcia finansowego w kwocie 1 tys. zł 
Przeprowadzono wspólne głosowanie wszystkich członków Komisji Stałych Rady Gminy Adamów 
(za 8, przeciw 3, wstrzymał się 1). 

Odczytano również pismo mieszkańców wsi Rachodoszcze w sprawie podjęcia działań w celu 
poprawy stanu drogi położonej na działce o nr ewidencyjnym 636. 
Odpowiedzi w powyższej sprawie udzielił Sekretarz Gminy Adamów, który zaznaczył, że remont 
ww. drogi może być wykonany z funduszu sołeckiego. 
Radny Jan Kawałko stwierdził, że w jego ocenie drogę należy budować ze środków gminnych oraz 
zewnętrzny tak jak ma to miejsce w innych miejscowościach. 

Wójt Gminy Adamów zaznaczył, że w związku z trudną sytuacją finansową należy szukać 
oszczędności i podał przykład wzrostu cen prądu. Z uwagi na powyższe Komisje Stałe Rady Gminy 
Adamów wspólnie ustaliły, skrócenie czasu oświetlenia ulicznego do godz. 21:00. 
W tej sprawie przeprowadzono głosowanie (za 8, przeciw 0, wstrzymało się 3.) 

Następnie Wójt Gminy poinformował zebranych o możliwości finansowania z funduszy 
zewnętrznych inwestycji związanych z gospodarką wodno-ściekową i budową ferm solarnych. 
Zaznaczył również, iż istnieje możliwość z tych środków budowy nowej siedziby Urzędu Gminy 
Adamów. 
Wójt wskazał także, że w ramach programu rządowego Polski Ład istnieje możliwość złożenia 
wniosku na budowę drogi w miejscowości Adamów. W tym przypadku nie ma żadnych niejasności 
związanych z przebiegiem drogi własności działek itp. Następnie omówił wysokość 
dofinansowania oraz przedstawił koszty projektu. 
W tej sprawie przeprowadzono wspólne głosowanie członków wszystkich Komisji Stałych Rady 
Gminy Adamów. 
(za 8, przeciw 0, wstrzymało się 3) 

Zapoznano członków Komisji z pismem w sprawie zamiany nieruchomości złożonym przez 
mieszkańca gminy Adamów. W powyższej sprawie informacji udzieliła Pani Ewa Nogas-
pracownik Urzędu Gminy. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała zamianę nieruchomości pod warunkiem poniesienia przez 
wnioskodawcę wszystkich kosztów przewidzianych przez ustawodawstwo. Zaznaczono również, 
aby zachować zasadę transparentności w całym procesie zamiany, tak, aby wnioskodawca 
był w pełni świadomy czekających go kosztów. 

Pani Ewa Nogas przedstawiła wniosek w sprawie zakupu działki o nr ewidencyjnym 1591 
położonej w miejscowości Bondyrz, stanowiącą własność gminy Adamów. 
Ustalono, aby podjąć decyzje w tej sprawie po zaczerpnięciu opinii mieszkańców sołectwa 
Bondyrz. 
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Pani Ewa Nogas przedstawiła wniosek o ustanowienie służebności drogi dojazdowej 
do gospodarstwa rolnego położonego w miejscowości Bondyrz przez działkę gminną 
0 nr ewidencyjny 1591/12 
Komisja pozytywnie zaopiniowano powyższy wniosek. 

Bożena Skiba- Przewodnicząca Rady Gminy Adamów w imieniu mieszkańców miejscowości 
Czarnowoda złożyła wniosek o zmianę w planie zagospodarowania przestrzennego 
1 przekształcenie ich działki pod zabudowę. 
W tej sprawie przeprowadzono wspólne głosowanie członków wszystkich Komisji Stałych Rady 
Gminy Adamów. 
(za 9, przeciw 0, wstrzymało się 2) 

W dalszej części posiedzenia Pan Krzysztof Kuźma- p. o. Kierownika CIS odpowiedział na pytania 
radnych. Wyjaśnił min przyczyny nierzetelnego kolportażu przez jego pracowników Informatora 
Gminy Adamów. Zgłosił również potrzebę zwiększenia dotacji dla CIS potrzebnej do pokrycia 
kosztów koszenia poboczy dróg gminnych, placów zabaw, terenów użyteczności publicznej 
oraz okolic przystanków Komisja pozytywnie zaopiniowała zgłoszony wniosek. 

Ad.5. Komisja sporządziła protokół z posiedzenia. 

Ad.6. Przewodniczący Tomasz Michałuszko w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamkną 
posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Podpisy Komisji: 

4 

5 

2. 

3. 
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